



KEMENTERIAN PERUMAHAN DAN KERAJAAN TEMPATAN
UNIT KOMUNIKASI KORPORAT
BLOK K, ARAS 2
PUSAT BANDAR DAMANSARA
PETI SURAT 12579
50782 KUALA LUMPUR

Telefon : 03-2094 7033
Fax : 03-2095 6523
Kawat : "MINRUMAH"
http : //www.kpkt.gov.my
E-mail : prot@kpkt.gov.my

(22) KPKT/BPK/19/7/4 Klt. 27

09 Oktober 2009

-SIARAN AKHBAR-

SAMBUTAN HARI PERANCANGAN BANDAR SEDUNIA

2009

Kuala Lumpur, 09 November 2009 – Hari Perancangan Bandar Sedunia (HPBS) adalah suatu hari khas yang disambut pada 8 November setiap tahun, bagi memperingati peranan dan sumbangan Jururancang Bandar dalam pembangunan mampan dan mewujudkan persekitaran kehidupan berkualiti.

Sambutan ini telah bermula sejak 56 tahun lalu, untuk mengingati betapa pentingnya Perkhidmatan Perancangan Bandar dan Desa di dalam membina persekitaran dan kualiti hidup yang sempurna dan selesa. Kini HPBS disambut di hampir 30 buah negara di seluruh dunia, termasuk Malaysia. Sejak 1988, sambutan hari ini telah menjadi acara tahunan Jabatan Perancangan Bandar dan Desa Semenanjung Malaysia. Hari Perancangan Bandar Sedunia 2009 disambut pada 8 November 2009.

Tema HPBS tahun ini ialah “Pembangunan Mampan – Rakyat Didahulukan. Ia memberi fokus kepada sumbangan Jabatan Perancangan Bandar dan Desa Semenanjung Malaysia terhadap Pembangunan Mampan yang memberi keutamaan terhadap *People Centric Planning* serta penglibatan awam didalam aspek Perancangan Bandar dan Desa.

Tema ini dipilih bertepatan dengan Konsep 1Malaysia dengan semangat “1Malaysia : Rakyat Didahulukan - Pencapaian Diutamakan” di mana setiap rakyat Malaysia yang berkelayakan memerlukan pertolongan akan dibantu dan tiada sesiapa pun dicitikan. Prinsip utama yang mendasari 1Malaysia ialah “Kebersamaan (*Togetherness*) dan Kekitaan (*Sense of Belonging*)” dalam satu keluarga besar iaitu 1Malaysia.

Pada tahun ini, sambutan Hari Perancangan Bandar Sedunia 2009 digabungkan dengan pelancaran Hari Habitat Sedunia 2009 yang akan **dirasmikan oleh YB. Dato’ Seri Kong Cho Ha, Menteri Perumahan dan Kerajaan Tempatan pada 9 November 2009 di Pusat Dagangan Dunia Putra (PWTC)Kuala Lumpur.**

Jabatan Perancangan Bandar dan Desa (JPBD) Kementerian Perumahan dan Kerajaan Tempatan sebagai peneraju dalam perancangan pembangunan memainkan peranan dalam memberi input kepada pencapaian gagasan “1Malaysia : Rakyat Didahulukan - Pencapaian Diutamakan”. *People – Centric* bermaksud tumpuan/fokus kepada rakyat.

Pelbagai usaha telah dilaksanakan oleh JPBD yang menghubungkan tugas-tugas utama seperti penyediaan rancangan pembangunan (RS, RT dan RKK) dengan mengutamakan penglibatan/penyertaan awam sebelum cadangan dilaksanakan. Ini termaktub dalam Akta 172 (Akta Perancangan Bandar dan Desa 1976). Kaedah *Focus Group Discussion* (FGD) antara mekanisma yang digunapakai untuk meningkatkan penyertaan awam.

Digabungkan dengan Penilaian Kesan Sosial (SIA), membuktikan mekanisma perancangan memberi fokus kepada penglibatan pihak awam dari perancangan awal lagi. Penglibatan rakyat/awam dalam proses perancangan dan pembangunan yang mampan dan berkualiti adalah penting kerana segala perancangan yang disedia dan laksanakan haruslah yang dapat diterima oleh rakyat.

Selain daripada itu Seminar berkaitan Perancangan Bandar turut diadakan di Pusat Dagangan Dunia Putra (PWTC) Kuala

Lumpur yang melibatkan Penyertaan daripada kumpulan Jururancang Bandar dari Pihak Persekutuan, Negeri dan Pihak Berkuasa Tempatan serta swasta ; Ahli profesional lain bidang perancangan, pembangunan dan pengurusan bandar termasuk bidang ekonomi, sosiologi dan alam sekitar serta ahli akademik yang berkaitan dengan perancangan bandar

Pertubuhan Perancang Malaysia mengiktirafkan Seminar ini sebagai salah satu aktiviti Pembangunan Profesional Berterusan (CPD) dan bersetuju memberi markah kredit sebanyak 3 kepada ahli-ahli pertubuhan yang menghadiri seminar ini.

Kementerian Perumahan dan Kerajaan Tempatan (KPKT) diterajui oleh Yang Berhormat Dato' Seri Kong Cho Ha. Di bawah Kementerian ini terdapat 9 Jabatan iaitu Jabatan Perumahan, Jabatan Kerajaan Tempatan, Jabatan Bomba dan Penyelamat, Jabatan Perancangan Bandar dan Desa, Jabatan Lanskap Negara, Jabatan Pengurusan Sisa Pepejal Negara, Perbadanan Sisa Pepejal dan Pembersihan Awam, Tribunal Tuntutan Pembeli Rumah dan Institut Latihan KPKT.

Di keluarkan oleh:

Unit Komunikasi Korporat, Kementerian Perumahan dan Kerajaan Tempatan, Aras 2 Blok K, Pusat Bandar Damansara, Peti Surat 12579, 50782 Kuala Lumpur. Tel: +60320992321, Faks: +60320956523; Email: pro@kpkt.gov.my; Untuk keterangan lanjut sila hubungi Jessylina Mat Lazim, Ketua Komunikasi Korporat jessy@kpkt.gov.my